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POLITIKERSPØRGSMÅL 

Spørgsmål nr.: 027 
Dato: 1. februar 2013 
Stillet af: Finn Rudaizky (O) 
Besvarelse udsendt den: 11. marts 2013 
 
Spørgsmål: 
1) Hvad er baggrunden for, at Region Hovedstaden, har fravalgt at ansætte en fysiote-
rapeut på det nye Sundhedshus i Helsingør? 
2) Er det korrekt, at Danske Fysioterapeuter har forhandlet med Region Hovedstaden 
om en sådan ansættelse, men fået afslag? 
3) Er dette blevet meddelt det politiske niveau? I givet fald hvornår? 
Hvis informationen om Region Hovedstadens nej til at ansætte en fysioterapeut ikke er 
meddelt det politiske niveau, Forretningsudvalg/Regionsrådet, bedes oplyst hvorfor 
det ikke er sket? 
4) Vil Region Hovedstaden genoverveje sin trufne afgørelse, som er i direkte modstrid 
med patienternes interesser? 
 
BAGGRUND FOR SPØRGSMÅLENE: 
 
I mange situationer er det en positiv erfaring, at netop tilstedeværelsen af en fagperson 
med forstand på muskler, knogler og led, der instruerer patienten har virket fint. Fysio-
terapeuten kan instruere patienter i, hvilke øvelser der skal til for at f.eks. en forstuvet 
fod igen kan blive klar til en løbetur. Og naturligvis meget andet. 
 
Svar: 
1) Hvad er baggrunden for, at Region Hovedstaden, har fravalgt at ansætte en 
fysioterapeut på det nye Sundhedshus i Helsingør? 

Akutklinikken er bemandet med en læge og en behandlersygeplejerske. Bemanding af 
akutklinikken er valgt med udgangspunkt i de kompetencer, der er relevante for de pa-
tienter, der skal behandles på akutklinikken. Det er ikke planen, at der skal ansættes 
fysioterapeuter i akutklinikken i sundhedshuset i Helsingør. Der var heller ikke ansat 
fysioterapeuter i akutklinikken på Helsingør Hospital, og der er ikke ansat fysiotera-
peuter i akutklinikken på Frederikssund Hospital. 
 
2) Er det korrekt, at Danske Fysioterapeuter har forhandlet med Region Hoved-
staden om en sådan ansættelse, men fået afslag? 

Danske Fysioterapeuter har den 4. december 2012 henvendt sig til koncerndirektionen 
for at drøfte personalesammensætningen i sundhedshuset i Helsingør. Denne opgave 
er videregivet til Nordsjællands Hospital, som har vurderet, at det ikke vil være fagligt 
og økonomisk rationelt at øge bemandingen med en fysioterapeut. 
 



   Side 2 

3) Er dette blevet meddelt det politiske niveau? I givet fald hvornår? 
Hvis informationen om Region Hovedstadens nej til at ansætte en fysioterapeut 
ikke er meddelt det politiske niveau, Forretningsudvalg/Regionsrådet, bedes op-
lyst hvorfor det ikke er sket? 

Administrationen har løbende orienteret regionsrådet om etableringen af sundhedshu-
set i Helsingør – herunder om bemandingen og hvilke sundhedsfaglige tilbud regionen 
tilbyder i sundhedshuset. Der er ikke informeret om, hvilke faggrupper der ikke er an-
sat.  
 
4) Vil Region Hovedstaden genoverveje sin trufne afgørelse, som er i direkte 
modstrid med patienternes interesser? 

Det er jf. ovenstående ikke planen, at der skal ansættes fysioterapeuter i akutklinikken 
i sundhedshuset i Helsingør. 
 


